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[Indenrigsministeren.] 
jere set i lyset af de bestemmelser, som ud- 
valget i øvrigt måtte foreslå i en ny tand- 
lægelov. 

Det fremsatte lovforslag har således alene 
til formål at afklare et øjeblikkeligt pro- 
blem omkring anvendelse af denne særlige 
hjælpekraft for tandlægerne, men det er 
min opfattelse, at vi med dette forslag tager 
et nyt betydningsfuldt skridt i retning af at 
forbedre befolkningens tandsundhed. Vi vil 
ved en anvendelse af dette hjælpepersonale 
ikke alene opnå en bcdre udnyttelse af tand- 
lægerne til rationel terapeutisk indsats, men 
også forbedre mulighederne for at løse væ- 
sentlige og nødvendige profylaktiske opga- 
ver. 

Jeg ved, at det kan være vanskeligt fra 
den ene dag til den anden at indstille sig på 
anvendelsen af nye personaleformer, men 
jeg tror, at man såvel hos de praktiserende 
tandlæger som inden for den offentlige 
tandpleje hurtigt vil erkende, at dette nye 
personale vil betyde en væsentlig aflastning 
i tandlægernes arbejde. Fra illdcnrigsmini- 
steriets side vil vi da også gøre vores bedste 
for at tilskynde til anvendelsen af tandple- 
j erne. 

På denne baggrund skal jeg anbefale mit 
forslag til lov om ændring af lov om udøvelse 
af tandlægevirksomhed til det høje tings 
velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
statsministeren, justitsministeren, forsvarsmi- 
nisteren og socialministeren af Thestrup m. fl. 

(Forespørgslen (nr. II) findes i tidenden 
sp. 926). 

Første næstformand (Grete Hækkerup) : 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 
denne forespørgsel, betragter jeg tingets 
samtykke dertil som givet. (Ophold). Det er 
givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Eneste behandling af indstilling fra udvalget 
for forretningsordenen angående folketingets 

samtykke i henhold til grundlovens § 57. 
(Poul Nielson). 

(Indstillingen (andre selvst. forsi. nr. IX) 
findes i tillæg B. sp. 87 i betænkning fra 
udvalget for forretningsordenen). 

Indstillingen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Udvalgets indstilling 
vedtoges enstemmigt med 143 stemmer. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Der vil nu blive givet justitsministeren med- 
delelse om denne vedtagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om stats- 
garanti for obligationslån optaget af Færøer- 
nes Realkreditinstitut. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 15) 
findes i tidenden sp. 602, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B sp. 81). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sat- 
tes til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Jeg foreslår, lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehand- 
ling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af udskrivningsloven. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 5) 
findes i tidenden sp. 329, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 77). 


